
Seniorrådet
Tirsdag den 11. november 2014 - kl. 09:00
Mødecenter B, Lokale 16 på Ballerup Rådhus

Deltagere

Birte Passer - Deltog
Leo Andersen - Deltog
Birte Kramhøft - Deltog
Gert Leif Gyldvig - Deltog
Gudrun Petersen - Deltog
Susanne Hjelmqvist - Deltog
Tonny Rönnborg - Deltog
Inge Kristensen (centerchef for Social og Sundhed)
Deltog ikke
Silje Pia Heidner Amholt - Deltog
Tina Lose Jensen - Deltog

Punkt 1 Godkendelse af dagsorden

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at 

Dagsordenen drøftes og efterfølgende godkendes.1.



Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 2 Meddelelser

Beskrivelse
Birte Kramhøft deltog i bruger-pårørendemødet på Sønderhaven den 5. november1.
2014. Der er skrevet referat fra mødet, som hun videresender til resten af rådets
medlemmer.
 
Gudrun Petersen orienterede fra møde i Ældre Sagens ældrepolitiske gruppe. Der vil blive2.
givet en orientering på det næste møde i Pensionistsamrådet.
 
Gert Leif Gyldvig deltog i temadagen ”Det gode seniorliv i landsbyerne” på Christiansborg3.
den 10. november 2014, og gav en kort orientering derfra.
 
Birte Passer og Leo Andersen har været til møde med Ældre Sagen med henblik på4.
planlægning af en fælles temadag i starten af det nye år.
 
Leo Andersen har på vegne af Seniorrådet skrevet et brev til kommunaldirektør Anders5.
Agger i Ballerup Kommune vedrørende den fremtidige brug af seniorværkstederne på
Lautrupgård. Der er nu kommet et svarbrev, som blev omdelt på mødet.
 
Det har gennem længere tid været planlagt, at den nye velfærdsteknologi-koordinator her6.
i efteråret skulle deltage i Seniorrådets møde både for at præsentere sig selv og orientere
om, hvad der foregår på området. Seniorrådet havde en forventning om, at han skulle
deltage i dette møde, men det var ikke muligt, da der nu er truffet beslutning om, at
velfærdsteknologi-koordinatoren i stedet skal komme og give en orientering på
Seniorrådets og Handicaprådets fællesmøde den 19. november 2014.Seniorrådet kan
godt se det fornuftige i, at der bliver givet en fælles orientering til Seniorrådet og
Handicaprådet, men er skuffet over, at den tidligere aftale bliver annulleret, uden at
Seniorrådet blev medinddraget.
 
Birte Kramhøft efterspurgte status vedrørende to relevante punkter fra Social- og7.
Sundhedsudvalgets møde den 4. november 2014 om status omkring hjemmeplejen og
den demografiske udvikling.

Beslutning

Taget til efterretning



Punkt 3 Orientering fra Social og Sundhed

Beskrivelse

Centerchef Inge Kristensen giver en kort orientering fra Center for Social og Sundhed.

Beslutning

Inge Kristensen deltog ikke i mødet og derfor udgik punktet.

Punkt 4 Mødekalender 2015 for Seniorrådet

Sagsfremstilling

Ifølge Seniorrådets forretningsorden skal mødeplanen for det kommende år fastlægges i
november og der skal planlægges 11 møder.

Seniorrådet har tidligere besluttet, at deres møder skal ligge to uger før Social- og
Sundhedsudvalgets møder med den begrundelse, at der skal være bedre tid til at behandle de
sager, hvor der skal udarbejdes høringssvar til Social- og Sundhedsudvalget.

Sekretariat for Politik og Ledelse har udarbejdet forslag til mødekalender for Seniorrådet i 2015.

Det foreslås, at møderne holdes kl. 9.00 på følgende datoer:

Tirsdag den 13 januar 2015

Tirsdag den 17. februar 2015

Tirsdag den 24. marts 2015

Tirsdag den 21. april 2015

Tirsdag den 19. maj 2015

Tirsdag den 4. august 2015

Tirsdag den 18. august 2015

Tirsdag den 15. september 2015



Tirsdag den 20. oktober 2015

Tirsdag den 17. november 2015

Tirsdag den 15. december 2015.

Udsendelse af dagsordener

Sekretariat for Politik og Ledelse udsender dagsordenen otte dage før mødet.

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Sekretariat for Politik og Ledelse indstiller, at 

Mødekalender for 2015 for Seniorrådet godkendes.1.

Beslutning

Indstillingen godkendt med denne bemærkning:
Seniorrådet henstiller, at man finder et hensigtsmæssigt flow mellem Social- og
Sundhedsudvalgets møder og Seniorrådets møder.

Punkt 5 Evaluering af arbejdsmøde

Sagsfremstilling

Seniorrådet havde arbejdsmøde fredag den 31. oktober 2014. Dette arbejdsmøde skal
Seniorrådet nu evaluere.

Økonomiske konsekvenser og finansiering



Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at 

Seniorrådet evaluerer arbejdsmødet.1.

Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 6 Status på ventetider på plejeboliger,
hjælpemidler og genoptræning

Sagsfremstilling

Seniorrådet har tidligere fået en status hver tredje måned på, hvor lang ventetid der er på en
plejebolig og hvor mange, der venter.

På Seniorrådets møde den 21. oktober 2014 blev det besluttet, at udvide denne status til også
at omfatte ventetider på hjælpemidler og genoptræning (§ 140 og § 86) samt antallet af
indkomne klager på Hjemmeplejeområdet.

Souschef Silje Pia Heidner fra Center for Social og Sundhed, Hjælpemidler og Visitation giver en
kort orientering.



Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at 

Status på ventetider på plejeboliger, hjælpemidler og genoptræning tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 7 Delvis reklamefinansiering af De 4 Årstider

Sagsfremstilling

I forbindelse med budgetjusteringerne for 2014 blev det besluttet, at udgifterne til udgivelse af
De 4 Årstider skal reduceres med 100.000 kr. ved hjælp af reklamefinansiering.

Der er nu indgået en aftale med mediefirmaet AD Media, der herefter har ansvaret for
udarbejdelsen/designet af virksomhedernes annoncer, og således har til opgave at sælge og
udarbejde annoncer, der er i overensstemmelse med kommunens principper for salg af
reklameplads og som er indenfor de rammer, som Ballerup Kommune har godkendt.

Pr. 1. januar 2015 vil der være annoncer i De 4 Årstider.



Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at

Status om delvis reklamefinansiering af De 4 Årstider tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 8 Kvalitetsstandard for personlig og praktisk
hjælp i 2015

Tidligere behandling

Seniorrådsmøde den 5. november 2013 Punkt 5

Socialudvalget den 26. november 2013 Punkt 10

Sagsfremstilling

Kvalitetsstandarden skal revideres mindst én gang om året, eller når der foreligger ændringer i
servicen. Der foreligger nu forslag til revideret kvalitetsstandard for personlig og praktisk hjælp
2015, og kvalitetsstandard for hjælp i plejeboligerne 2015.



Der foretages få ændringer i de nuværende kvalitetsstandarder, da der i 2015 er planlagt et
større arbejde med ændring i layout og indhold. Det sikrer et lettere tilgængeligt indhold og
præsentere den information, som er nødvendig for borgerne, for at kunne forstå mulighederne
og omfanget af deres hjælp. 

Kvalitetsstandarden for personlig og praktisk hjælp 2014 er ændret i sprogbrug. Der er
udarbejdet mere præcise fomuleringer og lovtekst er opdateret. Information som forekommer i
leverandørernes kontrakter, og betragtes som overinformation er taget ud af
kvalitetsstandarden. Såsom informationer om fordeling af kalorier i maden mv. 

Der foreslås en stramning af kravene til bevilling af ydelsen "indkøb af dagligvarer". Borgere,
der har netadgang på deres PC, bør selv bestille varer over nettet og derfor ikke være omfattet
af kommunens udbringning og hjælpeforanstaltninger til bestilling af varer. Dette gælder dog
ikke borgere, som har en demensdiagnose eller andre sygdomme i hjernen. 

På Seniorrådets møde deltager afdelingsleder Dora Fog og souschef Silje Pia Heidner fra Center
for Social og Sundhed, Hjælpemidler og Visitation i behandlingen af sagen.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

2 bilag

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at

Der udarbejdes høringssvar til Social- og Sundhedsudvalget om kvalitetsstandard for1.
personlig og praktisk hjælp 2015 og kvalitetsstandard for plejeboliger 2015.

Beslutning

Indstilling godkendt med denne bemærkning:Seniorrådet finder, at det er positivt, at man på



sigt ønsker at revidere layout og sprog i kvalitetsstandarderne, så de bliver lettere tilgængelige
for borgerne. De versioner, der er til behandling på Seniorrådsmødet den 11. november 2014,
lever dog slet ikke op til dette mål. Det er helt uacceptabelt at skifte mellem at bruge du-form
og ”borgeren” fuldstændig tilfældigt i dokumenternes forskellige afsnit. Dette forhold bør
ændres allerede i de foreliggende dokumenter.Seniorrådet har ingen indvendinger mod de
ændringer i kvalitetsstandarderne, der beskrives i bilagene.Endelig vil det være en stor hjælp til
vurderingen af de konkrete ændringer, hvis man havde oplyst læserne om de farvekoder, der er
brugt i rettelserne.Specifikt for plejeboligerne: på side 5 i afsnittet kompetencekrav erstattes
”en oplæring” med en ”relevant uddannelse”. Derudover skal adressen på klageadgang være
ens i de to dokumenter.

Punkt 9 Kriterierne for indstilling til ældre- og
plejeboliger

Sagsfremstilling

Forslag til ændring af kriterierne for indstilling til ældre- og plejeboliger er udarbejdet for at
optimere fordelingen af kommunens ældre- og plejeboliger og sikre Visitationens mulighed for
at prioritere borgernes behov hensigtsmæssigt.

Visitatorerne har tidligere kunnet godkende borgere uden om visitationsudvalget i særlige
tilfælde. Disse kriterier ændres, for at sikre en ens visitationspraksis til plejeboligerne.

Der er sat fokus på, at borgerne bør afprøve øget hjælp i hjemmet efter en hospitalsindlæggelse
og før en indstilling til plejebolig. Derudover er kriteriet "24 timers hjælp, eller derover, kan
alene medføre godkendelse til plejebolig" slettet. Den faglige vurdering bør ikke overskygges af
nemhed og økonomi.

Seniorrådet bedes udarbejde et høringssvar til forslaget til revidering af gældende regler for
visitation til ældre/handicapboliger og plejeboliger. Social- og Sundhedsudvalget skal behandle
de reviderede kriterier på møde den 25. november 2014.

På Seniorrådsmødet deltager afdelingsleder Dora Fog og souschef Silje Heidner fra Center for
Social og Sundhed, Hjælpemidler og Visitaiton i behandlingen af sagen.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser



Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at 

Der udarbejdes høringssvar til Social- og Sundhedsudvalget vedrørende de foreslåede1.
ændringer i kriterier for indstilling til ældre- og plejeboliger.

Beslutning

Indstilling godkendt med denne bemærkning:Seniorrådet har ingen bemærkninger til
ændringerne i visitationsreglerne.

Punkt 10 Seniorrådets hjemmeside

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at 

Relevante emner til offentliggørelse på Seniorrådets hjemmeside drøftes.1.

Beslutning

Indstilling godkendt med denne bemærkning:Hjemmesiden lukkes pr. 31. december 2014, og
punktet skal derfor ikke stå i dagsordenen til de fremtidige møder.



Punkt 11 Eventuelt

Beskrivelse
Susanne Hjelmqvist orienterede om, at Parkhuset stadig har lukket efter flytningen til1.
Solvej 6 i Ballerup den 13. oktober 2014, og at det er til stor frustration for brugerne.
 
Trykte tog- og busplaner findes ikke mere til stor gene for mange passagerer specielt den2.
ældre del. Birte Kramhøft kontakter Danske Ældreråd for at gøre opmærksom på
problemet.

Beslutning

Taget til efterretning

Source URL: http://ballerup.dk/dagsorden/seniorraadet-11-11-2014


